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 AKADEMICKÝ SENÁT 

 

 

 

 

ZÁPIS č. 127 

ze zasedání konaného dne 29. září 2011 v zasedací místnosti u děkanátu. 
 
Přítomni:  

Pavel Buršík, doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D., Bc. Jan Martinek, Mgr. Michal Pink 
(od 16.10), Ph.D., PhDr. Josef Smolík, Ph.D., PhDr. Iva Šmídová, Ph.D., PhDr. 
Michal Vašečka (od 16.08), Ph.D., Mgr. et Mgr. Petra Vejvodová  

 
Omluven:  

Bc. Martina Hromádková 
 
Hosté: 
 doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D.; PhDr. Roman Chytilek, Ph.D.; doc. PhDr. 

Tomáš Katrňák, Ph.D., Ing. Vojtěch Moštěk, Kristýna Hašková 
 

Program jednání: 
1. Vyjádření k osobě proděkana pro zahraniční vztahy (doc. Katrňák) 
2. Informace o hospodaření fakulty 
3. Směrnice děkana o zásadách schvalování přestupů 
4. Vyjádření se ke sloţení vědecké rady fakulty 
5. Ţádost o schválení prodlouţení mandátů členů zaměstnanecké části 

disciplinární komise FSS 
6. Vyhlášení voleb do AS FSS MU – odloţeno na pondělí 
7. Různé 

 
Průběh jednání: 
1. Děkan představil doc. Katrňáka, který je jiţ 29 dní pověřen funkcí proděkana pro 
zahraniční vztahy, prozatím bez potvrzení senátem. Má zkušenosti ze zahraničí a sdílí 
úsilí vedení o posílení zahraniční činnosti fakulty. Působí na katedře sociologie a v 
IVRISu, do budoucna v novém výzkumném institutu. Jako priority pak Katrňák 
představil 1) internacionalizaci fakulty a 2) podporu výuky v angličtině na FSS – 
výsledkem by měl být akreditovaný anglicko-jazyčný magisterský studijní program na 
kaţdé katedře. 
 Skrutátorem pro všechny dnešní volby byl zvolen Pink (hlasování 7 pro, 0 proti, 1 
zdrţel se). Doc. Katrňák byl následující potvrzen ve funkci (8 hlasovacích lístků pro, 0 
neplatných). 
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2. Tajemník seznámil senát s aktuálním stavem čerpání rozpočtu fakulty. Ačkoli 
schvalování rozpočtu nebylo radostné – výzkumné záměry bylo nutné dofinancovat z 
vlastních zdrojů, coţ znamenalo vyčerpání fondu pro rozvoj prostředků z jedné 
poloviny, podařilo se negativní vývoj zvrátit – rektor MU vyhověl ţádosti o 
dofinancování těchto nákladů z centralizovaných prostředků univerzity. 
 
Prostředky, které mají letos k dispozici katedry tak mohou vedoucí kateder plně vyuţít k 
financování kateder včetně mezd. Vedení tedy letos nebude vyzývat katedry k vytváření 
úspor pro příští rok. Je zde fond, který je moţné pouţít pro překlenutí roku 2012 (a 
případně i 2013), ve kterém je 15 milionů Kč. 
 
Šmídová se zeptala, zda jde o prostředky, se kterými mohou do budouna počítat katedry 
anebo zda budou určeny institutům. Děkan upozornil, ţe katedry i instituty budou na 
stejné úrovni a peníze jim tedy půjdou stejně jako jakékoli jiné části fakulty. Pro plný 
rozvoj institutů je nutné je vnímat jako nedílnou součást fakulty stejně jako katedry. 
Úmyslem vedení není ušetřit hodně peněz na rozvoj příliš velkých institutů, ale spíše jde 
o vytvoření základních peněz, kterými bude moţné v případě nutnosti instituty 
dofinancovávat (instituty by měly primárně fungovat z institucionální podpory 
soběstačně). 
 
Tajemník upřesnil, ţe rok tento fond bude v roce 2012–13 fungovat čistě jako 
kompenzace případných výpadků financování fakulty. 
 
3. Proděkan Chytilek představil novou směrnici, která vzniká jako reakce na priority 
vedení. Směrnice klade důraz na kvalitu studijních programů, coţ reflektuje i (mj. 
legislativní) vývoj mimo univerzitu. V nových pravidlech reakreditace přibývá 
hodnocení studujících, nejen obsahu studia. 
 
Pro reakreditace programů se pouţívají sebehodnotící zprávy, které mají kvantitativní 
indikátory – vztaţené převáţně ke studujícím a jejich průchodu studiem (např. nově 
počet absolvovaných a neúspěšných studií, pokračování v navazujícím studiu, počet 
výjezdů za hranice a návštěv zahraničními studenty atp.). Sebehod. zprávy byly zatím v 
pilotním testování a počítá se s jejich brzkým zavedením. 
 
Mechanismy ovlivnění těchto indikátorů jsou následující: vnitřní normy MU, studijní 
plány oborů, poplatková povinnost a stipendia. Současná směrnice umoţňuje ţádat o 
přestupy mezi obory (dvou a jedno, kombi i prezenčními) a je poměrně restriktivní – a to 
přesto, ţe přestupy nejsou příliš výjimečné (kaţdoročně jde o cca 100 studentů). 
 
Směrnice odstraňuje nutnost absolvovat určitý počet kreditů tam, odkud student 
odchází. Také je moţné ţádat o přestup i v situaci s opakovaným B i C kurzem. 
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Zachována je nutnost souhlasů vedoucího katedry nebo oboru, na který student 
přestupuje. 
 
Hloušek dodal, ţe v obecné rovině jde i o to, aby obory byly prostupné jak mezi obory, 
tak mezi fakultami. Směrnice byla usnesením přijata (8 pro, 0 proti, 0 zdrţel se). 
 
4. Vědecká rada skončila s předchozím vedením fakulty a nyní je nutné schválit její nové 
sloţení. Děkan vyjádřil překvapení nad tím, ţe tvorba vědecké rady byla 
komplikovaným procesem. Jak před svým zvolením řekl, coby děkan neplánuje 
neočekávané změny a proto drţí určitou kontinuitu - rada má 30 členů a 1/3 je externí a 
přibliţuje se svým sloţením k předchozí vědecké radě. Zároveň se děkan snaţil udrţet 
odborný profil rady. Externí členy je obtíţné přemluvit ke členství, pokud je to spojeno s 
fyzickým dojíţděním do Brna. Téţ chtěl obsadit dostatek docentů a profesorů, zejména v 
externí části. Neúměrné navýšení počtu členů by znamenalo problémy při náhodné 
fyzické nepřítomnosti členů rady, proto udrţuje původní počet okolo 30 členů. 
 
Děkan se zdrţel představování jednotlivých členů a poţádal členy senátu o vyjádření k 
těm navrhovaným členům vědecké rady, kteří nesplňují očekávání senátorů.  
 
Na základě diskuse mezi členy AS FSS MU bylo vedení položeno několik otázek, které 
zmiňovaly možné rezervy, především oborové složení navrhovaného orgánu, 
paradigmatické zaměření jednotlivých oborů a profesní orientaci jednotlivých členů. 
Děkan na všechny otázky postupně odpověděl a na základě zmíněných argumetů došlo 
k zapracování drobných změn po kterých se přistoupilo k hlasování.  
 
Nejprve bylo hlasováno o prvním návrhu - a to formou usnesení o zamítnutí celého 
návrhu en bloc (8 pro, 0 proti, 0 zdrţel se). Následně děkan předloţil nový návrh, který 
vzešel z debaty a poţádal o jeho schválení. Hlasování proběhlo formou volby 
jednotlivých členů vědecké rady.  
 

U zvolené rady nebylo dosaţeno 1/3 podílu externích členů, proto není funkční. 
Hloušek vyzval ostatní senátory ke sdělení důvodů které je vedly k nevyjádření podpory, 
výzva však zůstala bez reakce. Hloušek vyzval děkana k předloţení nového návrhu. 
 
5. Tři členové disciplinární komise (PhDr. Roman Vido, Ph.D., Mgr. Bohuslav Binka, 
PhD., Mgr. Ondřej Hora, Ph.D.) ţádají o prodlouţení mandátu, ve všech případech jde o 
dlouhodobé členy komise a je třeba je schválit senátem. Všichni byli ve funkci schváleni 
osmi platnými hlasy (8 pro, 0 proti, 0 zdrţel se). 
 
6. Vyhlášení voleb do AS FSS MU – tento bod byl odloţen na další zasedání, které 
proběhne 3. 10. 2011. 
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7. Různé. a) Martinek informoval senát o průběhu jednání s vedením ve věci nájmů pro 
fakultní spolky. Studentská komora sebrala informace o nájmech za poslední 
akademický rok a došla k celkové částce 50 tisíc korun, které spolky zaplatily za 
pronájmy místností. Studentští senátoři jsou toho názoru, ţe podobná částka a snad i její 
dvojnásobek jsou pro fakultu náklady, které jsou velmi malé oproti výraznému přínosu, 
které studentské aktivity fakultě přináší. Studentští senátoři představili vedení model, 
který vytvořili ve spolupráci se spolky: kaţdý projekt musí získat garanta z řad členů 
kateder, zároveň pak studenti podepíšou smlouvu o nájmu, ten bude poskytnut zdarma, 
smlouva však zaručí minimalizaci nákladů pro fakultu. Děkan konstatoval, ţe návrh 
povaţuje za rozumný a přínosný a ţe předpokládá, ţe se bude situace vyvíjet pozitivně. 
 
 
Přijatá usnesení: 
 
2011-09-29/1 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity vyjadřuje souhlas 
s osobou proděkana pro zahraniční vztahy doc. PhDr. Tomášem Katrňákem, Ph.D. pro 
funkční období v letech 2011-2015. 
 
2011-09-29/2 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity vyjadřuje 
schvaluje Směrnicí děkana č. 7/2011 o zásadách pro schvalování přestupů. 
 
2011-09-29/3 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity nevyjadřuje 
souhlas se složením vědecké rady FSS MU pro funkční období v letech 2011-2015 
podle návrhu z 27. září 2011. 
 
2011-09-29/4 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity vyjadřuje souhlas 
s následujícími nominovanými do rady FSS MU pro funkční období v letech 2011-
2015 podle návrhu z 29. září 2011: 
Prof. PhDr. Ivo ČERMÁK, CSc. – FSS MU 
Doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. – FSS MU 
Prof. PhDr. Petr FIALA, Ph.D., LL.M. – FSS MU 
Doc. PhDr. Vít HLOUŠEK, Ph.D. – FSS MU 
Doc. PhDr. Jan HOLZER, Ph.D. – FSS MU 
Prof. RNDr. Hana LIBROVÁ, CSc. – FSS MU 
Doc. PhDr. Lubomír Kopeček, Ph.D. – FSS MU 
Doc. PhDr. Martin KREIDL, M.A., Ph.D. –  FSS 
MU 
Prof. PhDr. Petr MACEK, CSc. – FSS MU 
Doc. JUDr. PhDr. Miroslav MAREŠ, Ph.D. – FSS 
MU 
Prof. PhDr. Petr MAREŠ, CSc. – FSS MU 
Prof. PhDr. Libor MUSIL, CSc. – FSS MU 

Doc. PhDr. Kateřina Nedbálková, Ph.D. – FSS MU  
Prof. PhDr. Ladislav RABUŠIC, CSc. – FSS MU 
Prof. PhDr. Tomáš SIROVÁTKA, CSc. – FSS MU 
Doc. PhDr. Csaba Szaló, Ph.D. – FSS MU 
Doc. PhDr. David ŠMAHEL, Ph.D. – FSS MU 
Doc. PhDr. Mojmír TYRLÍK, Ph.D. – FF MU 
Prof. PhDr. Zbyněk VYBÍRAL, Ph.D. – FSS MU 
Doc. PhDr. Alexander Duleba, CSc. – VC SFPA, 
Bratislava 
Prof. PhDr. Jan JIRÁK, Ph.D. – FSV UK, Praha 
Doc. PhDr. Michal Kubát, Ph.D. – FSV UK, Praha 
Doc. PhDr. Tomáš LEBEDA, Ph.D. – FF  UPOL  v 
Olomouci 
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Prof. PhDr. Jiří MAREŠ, CSc. – LF UK, Hradec 
Králové 
Prof. PhDr. Jana PLICHTOVÁ, CSc. – FF UK, 
Bratislava 

Doc. Ing. Ladislav Průša, CSc. – VÚPSV Praha 
doc. PhDr. Dana Sýkorová, Ph.D. –  Univerzita 
Ostrava 

 
2011-09-29/5 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity nevyjadřuje 
souhlas s následujícími nominovanými do rady FSS MU pro funkční období v letech 
2011-2015 podle návrhu z 29. září 2011: 
 
Doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D. – FSS MU 
Prof. PhDr. Petr MATĚJŮ, Ph.D. – ISEA, Praha 
Prof. Dr. Miroslav NOVÁK – CEVRO Institut, Praha 
 
2011-09-29/6 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity zvolil Mgr. 
Bohuslava Binku, Ph.D., Mgr. Ondřeje Horu, Ph.D. a PhDr. Romana Vida, Ph.D. za 
členy disciplinární komise. 
 
 
 
.......................................................                 ...................................................... 
doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D.     PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
předseda senátu       místopředsedkyně senátu 
 
 
 
zapsal: Jan Martinek 

 

 


